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  Agneta Hagström, ledamot 
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§ 1 Godkännande av dagordningen, val av justerare, tid för justering 

Dagordningen godkändes. Till justerare utsågs ordförande Kerstin Järne-
berg och Agneta Hagström. Justering sker torsdag 5 februari. 

 
§ 2 Anmälan av protokoll från föregående sammanträde  

Protokoll från rådets sammanträde 2009-01-12 anmäldes. 
 

§ 3 Besök av Funktionshinderinspektörerna 
Stockholms stads funktionshinderinspektörer Ann-Kristin Sandebjer och  
Lena Tengvall berättade om sitt arbete. Inspektörerna har i uppdrag att 
granska alla former av biståndsbedömd verksamhet i staden. Granskningen 
är en del av stadens kvalitetsarbete. Den sker i dialog med brukare och per-
sonal och redovisas i form av rapporter där bland annat goda exempel och 
utvecklingsområden lyfts fram. 

 
Inspektörerna har även utarbetat styrdokument och manualer där brukar-
kontakter står i fokus och där ”Mötas på lika villkor” är ett grundläggande 
motto. En modell för uppföljning och utvärdering har hämtats från Göte-
borg. 
 
För närvarande genomför funktionshinderinspektörerna en granskning av 
daglig verksamhet enligt lagen om stöd och service till vissa funktions-
hindrade (LSS) och sysselsättning enligt socialtjänstlagen (SoL) i stads-
delsområdena Farsta, Hässelby-Vällingby, Södermalm och Östermalm. 
Man besöker gärna rådet igen vid ett senare tillfälle för att redovisa resulta-
tet av granskningen av Farsta. 
 
Rådet har tidigare fått en enkät från inspektörerna och lämnade nu svar på 
den enligt följande. 
 
1. Hur vill ni att vi ska kommunicera med er i råden? 
Gärna genom besök som detta, gärna även vid möten som är gemensamma 
för flera handikappråd. 
 
2. Tips för granskningsarbetet 
Viktigt att granska att den sysselsättning som erbjuds brukarna leder nå-
gonstans, att den inte enbart blir ett tidsfördriv. 
 
3. Hur kan kontakten med brukare och företrädare ske? 
Bjud gärna in brukare och anhöriga till gemensamma träffar istället för att 
träffa grupperna var för sig. 
 
4. Hur kan vi nå ut med resultaten från våra granskningar på bästa sätt? 
Sprid rapporter via råden och förvaltningarna. Skicka gärna ut rapporter i 
förväg inför gemensamma träffar. 
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§ 4 Besök av Åke Reichard från fastighetsägaren Atrium 

Åke Reichard, marknadsområdeschef hos fastighetsägaren Atrium Ljung-
berg, berättade om de tillgänglighetsskapande åtgärder som planeras i fas-
tigheten, framför allt när det gäller byte av samtliga hissar och renovering 
av entrépartierna. Även stadsdelsdirektör Ulla Thorslund medverkade och 
rapporterade om de åtgärder som kommer att vidtas i förvaltningens loka-
ler i enlighet med rådets synpunkter. 
 
Rådet framförde ett antal synpunkter och kompletterande förslag till Åke 
Reichard när det gäller utformningen av entréerna och utrustning i hissar-
na. Exempelvis bör hissarnas knappar för våningsplan även vara försedda 
med punktskrift, inte bara siffror i relief. Skjutdörrar föreslogs i entréerna, 
men fastighetsägaren föredrar slagdörrar, som bedöms passa bättre in i 
kontorshusmiljön. Den planerade grönskan i entréerna föreslås förses med  
kantmarkering. Skyltar föreslås fästas på vägg istället för att ställas på golv. 
Efterlystes även anpassning till elöverkänsliga. 
 
Rådet ställde även frågor om den pågående upprustningen av centrum-
anläggningen. Dessa frågor kommer att vidarebefordras till ansvarig inom 
Atrium och svaren återrapporteras till rådet vid ett kommande möte. 

 
§ 5 Aktuellt från nämndsammanträdet 2009-01-22 

Inget fanns att rapportera. 
 

§ 6 Ärenden till nämndsammanträdet 2009-02-12 
Ärende nr 5: Årsredovisning och bokslut för 2008 
Rådet anser att årsredovisningen är svårtillgänglig i sin nya utformning. 
 
Blazena Westerlund frågade varför resultatet av brukarenkäter inte rappor-
teras till nämnden på samma sätt som brukarenkäter och andra verksam-
hetsuppföljningar inom äldreomsorgen. Blazena frågade vidare vad som 
ingår i uppdraget som kontaktperson och vad som görs för att rekrytera nya 
kontaktpersoner. Avdelningschef Per-Ove Mattsson återkommer med svar 
på dessa frågor vid rådets nästa möte. 
 
Ärende nr 10: Motion (s) om byggande av hisstorn vid tunnelbanan i Far-
sta strand 
Rådet ansluter till förvaltningens synpunkter och förslag till beslut. 
 
Ärende nr 11: Förslag till detaljplan för del av fastigheten Kållandsö 1 m 
m i Farsta 
Ove Martinsson framförde att 50 meter är en alltför lång sträcka att gå för 
att lämna hushållsavfall och menade även att det är olämpligt med en för-
skola i ett område där framför allt äldre väntas bo. Ove efterlyste även mer 
exakt information om antalet planerade parkeringsplatser för personer med 
funktionsnedsättning.  
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§ 7 Information från förvaltningen och avdelningen för vuxna 
Från föregående sammanträde: Per-Ove Mattsson rapporterade att det prelimi-
nära besked som förvaltningen har fått är att det inte finns några nya röstmot-
tagningsställen bland de lokaler som kommer att användas vid kommande EU-
val. 

 
§ 8 Övriga frågor  

Diskuterades vad som kan göras för att öka tillgängligheten i Farsta cent-
rum. Ett förslag till skrivelse till den lokala företagarföreningen utformas 
inför rådets nästa möte av Kerstin Järneberg. 
 

§ 9 Nästa sammanträde 
Rådets nästa sammanträde hålls måndag 16 mars 2009 kl 15.00-16.30, med 
förmöte kl 14.15. 
 


